
Z A P I S N I K 
sa 33. sjednice Odbora za turizam, poljoprivredu, ekologiju 

i prostorno planiranje, održane 14. oktobra 2014. godine 
 

Sjednica je počela u 11 časova. 
Predsjedavao je Predrag Sekulić, predsjednik Odbora. 
Sjednici su prisustvovali članovi Odbora: Slobodan Krušo Radović, Branko Čavor, dr 

Strahinja Bulajić, Veljko Vasiljević, prof. dr Jelisava Kalezić, Obrad Gojković, Goran Tuponja, 
Almer Kalač i Šefkija Murić. 

Sjednici nijesu prisustvovali članovi Odbora: dr Filip Vuković, Mićo Orlandić i dr 
Novica Stanić. 

Sjednici su, u svojstvu predstavnika predlagača zakona, prisustvovali: prof. dr Petar 
Ivanović, ministar poljoprivrede i ruralnog razvoja; Danijela Stolica, generalna direktorica 
Direktorata za poljoprivredu i ribarstvo u Ministarstvu poljoprivrede i ruralnog razvoja i Olivera 
Brajović, generalna direktorica Direktorata za turistički razvoj i standarde u Ministarstvu 
održivog razvoja i turizma.  

Sjednici su, u svojstvu podnosilaca amandmana, prisustvovali poslanici Ljerka 
Dragičević i Andrija Popović.  

Rad sjednice pratili su predstavnici medija. 
Pošto je konstatovano da postoji kvorum za rad i punovažno odlučivanje, za sjednicu je 

utvrđen sljedeći:  
DNEVNI RED: 

 
1. Amandmani na Predlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o turističkim 

organizacijama, koje su podnijeli: 
− poslanica Ljerka Dragičević (četiri amandmana), 
− poslanik Andrija Popović (tri amandmana), 
− poslanici Azra Jasavić i Srđan Perić (jedan amandman) i 
− poslanici Azra Jasavić, Srđan Perić i Goran Tuponja (jedan amandman); 

 
2. Amandmani (pet) na Predlog zakona o maslinarstvu, koje su podnijeli poslanici 

Predrag Sekulić, Branko Čavor, Slobodan Radović i Zorica Kovačević; 
 

3. Tekuća pitanja. 
**** 

  
Prva tačka dnevnog reda-  Amandmani na Predlog zakona o izmjenama i dopunama 

Zakona o turističkim organizacijama, koje su podnijeli: 
− poslanica Ljerka Dragičević (četiri amandmana), 
− poslanik Andrija Popović (tri amandmana), 
− poslanici Azra Jasavić i Srđan Perić (jedan amandman) i 
− poslanici Azra Jasavić, Srđan Perić i Goran Tuponja (jedan amandman) 

 
 
 
 



Amandmani (četiri) koje je podnijela poslanica Ljerka Dragičević 
 

 Odbor je četiri amandmana koje je podnijela poslanica Ljerka Dragičević razmotrio kao 
jedan amandman, s obzirom da se predložene izmjene i dopune odnose na isti član Predloga 
zakona. Poslanica Ljerka Dragičević obrazložila je amandman ističući da turistička organizacija 
nije sama sebi svrha, već da mora sarađivati, prije svega, sa građanima. Predložila je da turistička 
organizacija u saradnji sa lokalnom upravom i katastrom vodi evidenciju vikend stanova, 
kontroliše korišćenje smještajnih jedinica kondo hotela i o tome izvještava Ministarstvo, kao i da 
u cilju suzbijanja sive ekonomije u turizmu ojača saradnju sa inspekcijskim službama i 
Ministarstvom unutrašnjih poslova.  

Na predlog predstavnice predlagača zakona Olivere Brajović, poslanica Dragičević 
prihvatila je da izmijeni amandman na način da glasi: 

 
AMANDMAN 

  
U članu 5 Predloga zakona o izmjenama i dopunama Zakona o turističkim 

organizacijama tačka 13 mijenja se i glasi:  
"vodi evidenciju u cilju kontrole izdavanja i korišćenja smještajnih  jedinica u kondo 

hotelima i vikend stanovima, u saradnji sa organima  lokalne uprave i sačinjava izvještaj koji 
najmanje dvomjesečno  dostavlja Ministarstvu;". 

 
Predstavnica predlagača zakona prihvatila je ovako izmijenjeni amandman i isti postaje 

sastavni dio Predloga zakona.  
 
Amandmani (tri) koje je podnio poslanik Andrija Popović 
 
Poslanik Andrija Popović je obrazlažući amandman 1, kojim se predlaže brisanje tačke 

15 u članu 5 Predloga zakona, kazao da, iako se predlagač zakona poziva na korporativna 
iskustva susjednih zemalja, prije svega Hrvatske, nigdje u hrvatskom Zakonu o turističkim 
zajednicama nije predviđeno da turističke organizacije prate i evidentiraju turistički promet u 
primarnim i komplementarnim ugostiteljskim objektima za pružanje usluge smještaja i usluge 
pripremanja i usluživanja hrane i pića na teritoriji opštine, kao ni i u plovnim objektima 
nautičkog turizma. Istakao je da su turističke organizacije suočene sa problemom prikupljanja 
podataka o broju gostiju, jer davanje podataka zavisi od volje vlasnika smještaja. Mišljenja je da   
da ovi podaci treba da budu tretirani od strane poreskih inspekcijskih službi, jer nametanje 
turističkim organizacijama ove vrste kontrole, bez kaznenih posljedica nema smisla. 

Amandmanom 2 predlaže se izmjena u članu 7 stav 4 Predloga zakona na način da se 
umjesto broja turističkih noćenja koristi turistički promet. Poslanik Popović je ocijenio da se 
registrovanjem noćenja, a ne ukupnog turističkog prometa,  diskriminišu destinacije koje svoju 
ponudu zasnivaju na izletničkom ili kruzing turizmu (kao što su opština Kotor i Prijestonica 
Cetinje).  

Obrazlažući amandman 3 poslanik Popović se osvrnuo na Izvještaj Odbora za turizam, 
poljoprivredu, ekologiju i prostorno planiranje o razmatranju Predloga zakona o izmjenama i 
dopunama Zakona o turističkim organizacijama i ocjenu Odbora da su sredstva za finansiranje 
lokalnih turističkih organizacija nedovoljna. Saopštio je da je Odbor, podržavajući raspodjelu 
prikupljenih sredstava od članskog doprinosa tako da se 60% koristi za finansiranje lokalne 



turističke organizacije a 40 % za finansiranje programa Nacionalne turističke organizacije, dao 
zeleno svijetlo da se za cca 300-400 hiljada eura dodatno zakinu lokalne turističke organizacije. 
Naveo je da u finansijskom izvještaju Nacionalne turističke organizacije iz 2013. godine stoji da 
od prihodovanih 1.392.274 eura Nacionalna turistička organizacija raspolaže sa 250.000 eura. 
Smatra da je predložena raspodjela nepotrebna, te da je jasno da Ministarstvo finansija, iz 
nepoznatog razloga, zadržava sredstva koja pripadaju Nacionalnoj turističkoj organizaciji. Stoga 
predlaže brisanje člana 9 Predloga zakona, kao i da ubuduće sredstvima, koja su prikupljena od 
lokalnih turističkih organizacija, raspolaže Nacionalna turistička organizacija. 

Predstavnica predlagača zakona Olivera Brajović nije prihvatila predložene amandmane. 
Ukazujući na proceduru evidentiranja turista i zadatke lokalne turističke organizacije, saopštila je 
da bi se prihvatanjem amandmana 1 osnovni zadaci zadaci lokalne turističke organizacije 
obesmislili. Predlogom zakona, pored kvantitativnih, uvedeni su i kvalitativni kriterijuma za 
kategorizaciju turističkog mjesta, upravo iz razloga navedenih u amandmanu 2 poslanika 
Popovića, kazala je Brajović. Imajuću u vidu značaj prihoda ostvarenih po osnovu naplata 
članskog doprinosa, kako za lokalne tako i za Nacionalnu turističku organizaciju, kao i da je 
Predlogom zakona predloženo povećanje prihoda Nacionalne turističke organizacije, nije 
prihvatila da se član 9 Predloga zakona briše.  

Poslanik Obrad Gojković je, komentarišući podatke iz Izvještaja Nacionalne turističke 
organizacije iz 2013. Godine, pitao zašto Nacionalna turistička organizacija od ukupnih prihoda 
dobija samo mali dio.  

Predstavnica predlagača zakona Olivera Brajović je dala obrazloženje da se Zakonom o 
boravišnoj taksi i Zakonom o turističkim organizacijama predviđaju takse kao namjenski prihodi 
koji idu u državni budžet.  

Odbor je, sa šest glasova „za“ i četiri glasa „uzdržan“ podržao amandman 1 poslanika 
Andrije Popovića i predlaže Skupštini da ga prihvati.  

Amandman 2 poslanika Andrije Popovića, sa pet glasova „za“ i pet glasova „uzdržan“, 
nije dobio potrebnu većinu na Odboru.   

Amandman 3 poslanika Andrije Popovića, sa četiri glasa „za“ i šest glasova „uzdržan“, 
nije dobio potrebnu većinu na Odboru.   
 

Amandman koji su podnijeli poslanici Azra Jasavić, Srđan Perić i Goran Tuponja  
 
Poslanik Goran Tuponja je, u ime podnosilaca amandmana, obrazložio amandman kojim 

se predlaže raspodjela prikupljenih sredstava od članskog doprinosa na način da se 60% izdvaja 
za finansiranje djelatnosti lokalne turističke organizacije i 40% za finansiranje programa 
Nacionalne turističke organizacije, od čega se 20% izdvaja za finansiranje niskotarifnih avio 
kompanija i čarter letova. Podsjetio je da je amandmanom poslanika Demokratske partije 
socijalista od 16. septembra 2014. godine, a koji je predlagač zakona prihvatio,  predviđeno da se 
opredijeli 40% za finansiranje programa Nacionalne turističke organizacije, od čega se 20% 
izdvaja za promovisanje i povećanje dostupnosti Crne Gore. Istakao je da se riječi "20 % 
izdvajaju za promovisanje i povećanje dostupnosti Crne Gore" mogu široko tumačiti, a time i 
zloupotrebljavati, i iz tog razloga predlaže amandman kojim bi se vratilo prvobitno rješenje iz 
Predloga zakona.  

Predstavnica predlagača zakona Olivera Brajović je predložila da se amandman izmijeni i 
da se, kada je riječ o unapređenju avio-dostupnosti Crne Gore, u obzir uzmu sve avio kompanije, 
a ne samo niskobudžetne. Poslanik Tuponja nije prihvatio predlog da izmjeni amandman. 



 
 
Predstavnica predlagača zakona Olivera Brajović nije prihvatila amandman koji su 

podnijeli poslanici Azra Jasavić, Srđan Perić i Goran Tuponja. 
Amandman koji su podnijeli poslanici Azra Jasavić, Srđan Perić i Goran Tuponja, sa pet 

glasova „za“ i pet glasova „uzdržan“, nije dobio potrebnu većinu na Odboru.   
 
Odbor nije razmotrio amandman koje su podnijeli poslanici Azra Jasavić i Srđan Perić, 

shodno članu 67 stav 1 Poslovnika Skupštine Crne Gore.  
 
Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine određen je poslanik                                                                                                       

Predrag Sekulić. 
 

Druga tačka dnevnog reda – Amandmani (pet) na Predlog zakona o maslinarstvu, 
koje su podnijeli poslanici Predrag Sekulić, Branko Čavor, Slobodan Radović i Zorica 
Kovačević 
 

Predsjednik Odbora Predrag Sekulić je, u ime podnosilaca amandmana, obrazložio 
podnijete amandmane. Amandmanom 1, radi preciznijeg tumačenja zakona, predlaže se 
dodavanje novog člana i utvrđivanje značenje pojedinih izraza upotrijebljenih u zakonu. 
Amandman 2 podnosi se radi usaglašavanja terminologije ovog zakona sa ostalim važećim 
propisima iz oblasti bezbjednosti hrane. Amandman 3 odnosi se na ulogu panela u ocjenjivanju 
kvaliteta djevičanskog maslinovog ulja. Zabrana miješanja domaćeg ulja sa uvezenim 
maslinovim uljem u rinfuzi, njegovo pakovanje i deklarisanje kao domaće ulje propisana je 
amandmanom 4. Kako Predlogom zakona nijesu predviđene kaznene odredbe za nepoštovanje 
zabrana propisanih u čl. 13 i 14, predložen je amandman 5 kojim se propisuju kazne za sječu 
stabala masline, presađivanje stabala masline i izgradnju objekata u maslinjacima. 

 
Predstavnik predlagača zakona Petar Ivanović prihvatio je amandmane (pet) i isti postaju 

sastavni dio Predloga zakona.  
 
Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine određen je poslanik Predrag Sekulić. 
 
Treća tačka dnevnog reda – Tekuća pitanja 

 
Predsjednik Odbora Predrag Sekulić je upoznao članove Odbora sa predlogom za 

saradnju sa Odborom Parlamenta Republike Albanije, nadležnim za oblast životne sredine. 
Naime, iz Misije OEBS-a u Podgorici Odboru je upućen predlog da, u cilju razmjene iskustava i 
jačanja regionalne saradnje, do kraja godine održi sastanak sa Odborom Parlamenta Albanije. 
Sastanak bi bio održan uz podršku misija OEBS-a u Albaniji i Crnoj Gori. Odbor je pozdravio 
predlog i dogovoreno je da predsjednik i zamjenica predsjednika Odbora odluče o terminu 
održavanja sastanka.  

Poslanica prof. dr Jelisava Kalezić podsjetila je na obavezu Odbora da održi kontrolno 
saslušanja ministra zdravlja, ministra održivog razvoja i turizma i nadležnih iz Opštine Berane, 
zbog prošlogodišnjeg trovanja vodom. Predložila je da se ova aktivnost poveže sa aktivnostima 
koje bi podržala misija  OEBS-a u Podgorici, a u vezi sa održavanje tematskih sjednica u 



lokalnim samoupravama. Sugerisala je da se u Beranama održi javna tribina sa elementima 
kontrolnog saslušanja i u komunikaciji sa lokalnim samoupravama i Misijom OEBS-a. 
Predsjednik Odbora Sekulić je iznio mišljenje da se kontrolno saslušanje ne može održati u 
Beranama, te da u konkretnom slučaju treba imati u vidu dva nivoa odgovornosti (političku i 
krivično-pravnu). Kada je u pitanju politička odgovornost, istakao je da je nju teško utvrđivati, 
pri činjenici da su se desile personalne promjene. Naglašavajući važnost odvajanja javne tribine 
od kontrolnog saslušanja, kazao je da Odbor svakako ostaje u obavezi da prati sva pitanja iz svog 
djelokruga, pa i povodom problema u Beranama. 

 
**** 

 
Sjednica je završena u 12:05 časova. 
 
 

SEKRETAR ODBORA                                                                       PREDSJEDNIK   ODBORA  
 
Radana Damjanović                                                                                        Predrag Sekulić 
 


